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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökéne k

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 .
évi XXXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az
Emberi Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterhez

„Szóban erős, a valóságban érzékelhetetlen népegészségügyi programok?”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

A napi.hu közlése szerint az Emberi Erőforrások Minisztériuma a 2017 és 2026 között i
időszakra új nemzeti népegészségügyi stratégia kidolgozását kezdi meg, amely továbbra is a
megelőzést helyezi a fókuszba . A bejelentést a tárca miniszteri biztosa tette az ENSZ
Egészségügyi Világszervezete (WHO) nemzetközi konferenciáján Pécsett . A stratégia
részleteit várhatóan a következő hónapokban dolgozzák ki . Definiált célok: fizikai állapot
javítása, a születéskor várható élettartam és az egészségben eltöltött évek számának növelése ,
például a szűrővizsgálatok népszerűsítésével, különösen a daganatos, valamint a szív- é s
érrendszeri betegségek megelőzésével .

Sajnos úgy látjuk, Magyarországon egyre-másra születnek a programok, tervek és stratégiák ,
amelyek megvalósulása rendre elmarad .

Az alapellátás kapu őri tevékenységének megerősítését már a Semmelweis Terv i s
elő irányozta 2011-ben .

A Kormányprogram és a vele összhangban álló Alapellátás-fejlesztési Modellprogram 2012 -
2017 szintén arra irányul, hogy az orvosok több id őt fordíthassanak valódi prevenció s
feladatok elvégzésére, betegellátásra, gondozásra, egészségnevelésre és Qktatásra, valamint



megfeleljenek a végleges gyógyulást nyújtó feladatoknak . Bár a 3 682 517 732 összköltségű
modellprogram hivatalosan már lezárult, vagy lezárásához közeledik, közel sem mondható el ,
hogy célkitűzései teljesültek .

Az „Egészséges Magyarország 2014-2020” : Egészségügyi ágazati stratégia, amelyet 2015 -
ben adtak ki szintén ugyanezen elgondolások mellett teszi le a voksot .

Ugyanazt, csak más mondatszerkezettel szajkózó stratégiáink és tervei tehát vannak a
Kormánynak, mégis kevés a kézzelfogható eredmény .

Mindezekre tekintettel kérdezem Tisztelt Miniszter Urat :

Mi szükség van újabb népegészségügyi stratégia kidolgozására, miközben még a
korábbi, hasonló tartalmú tervek és tervezett programok sem valósultak meg?

Várhatóan mennyibe fog kerülni ennek a stratégiának az elkészítése?

Dr. Luká ászló György

Jobbik

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2017. március 20 .

Tisztelettel,
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